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Предложена модификация метода расчета старшего показателя Ляпунова хаотических               
режимов колебаний по точечным процессам при наличии измерительного шума, не                   
влияющего на динамику системы, которая позволяет проводить проверку               
достоверности вычисляемых динамических характеристик. На примере модели             
Ресслера в режиме фазокогерентного хаоса рассмотрены особенности применения               
данного подхода к точечным процессам моделей «накопление–сброс» и «пересечение                 
порога». 
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We propose a modified method for computing of the largest Lyapunov exponent of chaotic                           
oscillatory regimes from point processes at the presence of measurement noise that does not                           
influence on the system’s dynamics. This modification allow a verification to be made of the                             
estimated dynamical characteristics precision. Using the Rossler system in the regime of a                         
phasecoherent chaos we consider features of application of this method to point processes of                           
the integrateandfire and the thresholdcrossing models. 
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